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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 125 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 126 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 8/2017 från nämndens sammanträde 

2017-10-17 som justerats 2017-10-19. 

 

  

§ 127 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Alexander Lindholm (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses tisdag 28/11 kl.13:00 

 

 

§ 128 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 129 
Övriga anmälningsärenden 
 

A. Kontorsremiss - reviderat förslag till naturreservat för Årstaskogen och Årsta 

holmar. Dnr 01.06/942/2017. 

B. Skrivelse från idrottsnämndens funktionshindersråd daterad 2017-10-25, dnr 

02.06.01.06/1060/2017. 

C. Lägesrapport - Upprustning av simhallen i Åkeshovs sim och idrottshall. dnr 

411/860/2013. 

D. Slutrapport - Upprustning och ombyggnad av Husbybadet dnr 

08.03.01/310/2016. 

E. Slutrapport - Byggnation av ny läktare med tillhörande servicebyggnad på 

Grimsta dnr 412/514/2013. 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 130 
Månadsrapport oktober 2017 
dnr 01.02/283/2017 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per oktober grundar sig på tertialrapport 2 och utfall till och 

med oktober. Vissa avvikelser redovisas baserat på utfallet till och med oktober och andra nu 

kända förutsättningar. Ingen förändring av beräknat nettoresultat  har gjorts jämfört med 

prognosen i tertialrapport 2. 

 

Ett nettoöverskott redovisas om 3,4 mnkr och avser lägre självkostnadshyror till 

fastighetsnämnden. Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet främst avseende 

intäktsutvecklingen under kvarvarande del av året.  

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 36,8 mnkr 2017. Ingen nettoavvikelse 

beräknas i nuläget inom investeringsbudgeten, hänsyn tagen till den budgetjustering om 11,0 

mnkr nämnden begärde i samband med tertialrapport 2. 

 

Månadsrapporten utgår från förändrad organisation som infördes 1 september. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 131 

Ny idrottshall i Slakthusområdet - utredningsbeslut. 
Dnr 08.01.01/913/2017 

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat utredningsbeslut för byggnation av en ny 

fullstor idrottshall i Slakthusområdet. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa 

framtagning av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en 

sammanlagd beräknad utgift om 10 mnkr. 

 

Ärendet 
 

Syftet med omvandlingen av Slakthusområdet är att utveckla en ny stadsdel inom stadsdelen 

Söderstaden med 3 900-4 200 nya bostäder och 10 000 arbetsplatser. I den första 

detaljplaneetappen ingår 500–700 bostäder, en skola, en idrottshall och flera förskolor. 

 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen påbörjat att utreda förutsättningarna 

för uppförande av en fullstor idrottshall i Slakthusområdet. Exploateringsnämnden har 

markanvisat ett område i Slakhusområdets västra del till fastighetskontoret för en fullstor 

idrottshall samt till Svenska studenthus för bostäder. Den nya idrottshallens placering och 

gestaltning ska samordnas med Svenska studenthus byggande av student- och 

forskarlägenheter. Idrottshallen kan också innehålla en lokal för dans. 

 

Markanvisningen för idrottshallen ligger invid Boskapsvägen, på gångavstånd till skola och 

kollektivtrafik. Planarbete kommer att påbörjas vid årsskiftet, och en byggstart av idrottshall 

skulle kunna bli aktuell under 2021. 
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Kostnad för utredningsskedet beräknas till 10 mnkr. Då idrottshallen uppförs i samverkan 

med en bostadsexploatör, är processen mer komplicerad än vanligt. Ansvarområden och 

ekonomi är gränssnitt som behöver utredas. Investeringsbehovet kommer att utredas i denna 

etapp och presenteras till inriktningsbeslut. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

 

Slakthusområdet kan få en idrottshall och det är bra att utreda förutsättningarna för en ny stor 

idrottshall i Slakthusområdet med publikkapacitet på ca 2000 personer som kompletterar 

Eriksdalshallen. Idrottshallen kommer att kunna nyttjas av både idrottsföreningar och skolor i 

området. Vi ser det som angeläget att se över incitamentsstrukturerna för idrottsinvesteringar i 

syfte att förbättra prognoserna. Vår utgångspunkt är att investeringspengar ska användas till 

nya hallar och anläggningar och inte till höjda kostnader på redan beslutade projekt. 

Utgångspunkten är att hallar ska byggas som koncepthallar samt att berörda nämnder har 

dialog med byggbranschen redan under planeringsskedet. 
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§ 132 

Stockholms stads debitering av ideella fritidsbåtsklubbar anslutna 
till fritidsbåtarnas centralorganisationer Saltsjön Mälarens 
Båtförbund eller Stockholms Seglarförbund.   
Dnr 02.03.02/974/2017                             

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden fastställer den av förvaltningen redovisade debiteringsmodellen att 

gälla från och med båtsäsongen 2018. 

 

2. Idrottsnämnden fastställer den av förvaltningen redovisade avgiften för båtsporten att 

gälla från säsongen 2018. 

 

 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade våren 2014 om en ny policy för fritidsbåtslivet i Stockholm. 

Policyn behandlar frågor om fritidsbåtens betydelse för Stockholm, staden på vatten. Policyn 

ska enligt beslutet kompletteras med nya långa fritidsbåtsavtal och ny debiteringsmodell. Den 

debiteringsmodell som togs fram att gälla från 2015 har visat sig ge för lite intäkter i 

förhållande till det stora underhållsbehovet som föreligger. En viktig princip i policyn är att 

båtlivet ska bära sina kostnader. Med anledning av detta måste avgifterna justeras. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till Moderaternas förslag enligt följande: 

 

Återremiss av ärendet 

 

Förvaltningen får i uppdrag att återkomma  med ett förslag i enlighet med vad som anförs 

nedan: 

 

Kommunfullmäktige beslutade våren 2014 om en ny policy för fritidsbåtslivet i Stockholm. 

Policyn behandlar frågor om fritidsbåtens betydelse för Stockholm, staden på vatten.  
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En viktig princip i policyn är att båtlivet ska bära sina kostnader och med anledning av detta 

behöver avgifterna justeras. Dock är det en mycket kraftig procentuell höjning som sker i ett 

svep med föreliggande förslag. 

Därför förordar Moderaterna att ärendet återremitteras och att förvaltningen återkommer till 

nämnden med ett förslag och debiteringsmodell där avgiftsjusteringen sker succesivt under en 

flerårsperiod, för att ge båtklubbarna möjlighet att anpassa sig till justeringen och de nya 

avgifterna. 

 

Daniele Fava (L) yrkar bifall till liberalernas förslag till beslut enligt följande: 

 

Återremiss av ärendet  

därutöver anförs följande: 

Liberalerna tycker, i enlighet med den policy som togs fram 2014, att fritidsbåtklubbarna ska 

bära sina egna kostnader för drift, underhåll och investeringar.  

Men det är inte rimligt att båtklubbarna får över 100 % höjda avgifter från en dag till en annan 

för att den debiteringsmodell som idrottsförvaltningen tagit fram är felaktig. Det bör dessutom 

utredas huruvida hela kostnaden för det underhåll som nu akut behöver genomföras ska ligga 

på båtklubbarna om det är så som Saltsjön-Mälarens Båtförbund hävdar, det vill säga att 

situationen delvis orsakats av att förvaltningen har haft bristande underhållsplaner.  

 

Vi föreslår därför att ärendet återremitteras i dels syfte att undersöka huruvida båtklubbarna 

själva ska stå för det akuta underhåll som nu behöver genomföras, och dels i syfte att utreda 

möjligheten att successivt höja avgifterna till den nivå som behövs för att täcka drift, 

underhåll och investeringar. Ett förslag är att under en femårsperiod öka kostnaderna med ca 

20 % per år. 

 

Mikael Valier (KD) yrkar bifall till kristdemokraternas förslag till beslut enligt följande: 

 

Återremiss av ärendet  

därutöver anförs följande: 

Kristdemokraterna tycker generellt, i enlighet med den policy som togs fram 2014, att 

fritidsbåtklubbarna ska bära sina egna kostnader för drift, underhåll och investeringar.  

 

Men det nu liggande förslaget medför alltför dramatiska kostnadsökningar för att vara rimligt 

att genomföra i ett enda steg. Det måste ske successivt. 

De förhållandevis måttfulla enskilda snittkostnader som förvaltningen presenterar verkar ju 

dessutom stämma dåligt med verkligheten. 

 

Om det är som båtklubbarna framhåller att förvaltningens förslag är grundat på felaktiga 

beräkningar, och att det dåliga skicket som åberopas delvis beror på att staden under lång tid 

inte skött sina underhållsåtaganden så kan vi inte fatta beslutet utan ett rejält omtag.  

 

Vi föreslår därför att ärendet återremitteras dels i syfte att undersöka huruvida båtklubbarna 

själva ska stå för det akuta underhåll som nu behöver genomföras, och dels i syfte att i samråd 

med båtklubbarna utreda möjligheten att successivt höja avgifterna till den nivå som behövs 

för att täcka drift, underhåll och investeringar. 
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Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

 

Hade jag haft yrkanderätt hade jag yrkat 

 

Avslag till kontorets förslag till beslut 

 

därutöver anföra 

 

Att Stockholm är en stad på vatten är måhända en klyscha, men inte mindre sant för det. 

Stockholms ideella båtklubbar är ingen exklusiv verksamhet, och med dess mångåriga 

tradition och levande maritima verksamhet bidrar de starkt till att göra staden mer trevlig och 

är en viktig mötesplats för social gemenskap.   

 

Liggande förlag hotar den verksamheten, varför Centerpartiet ställer sig kritiska till de 

föreslagna chockhöjningarna av avgifterna. Båtklubbarna runt om i Stockholm förtjänar 

betydligt bättre framförhållning från stadens sida, och inte en dubblering av avgiften redan till 

sommaren 2018. En indexering med succesiva höjningar utslagna över längre tid hade enligt 

oss varit att föredra.  

 

Med mer långsiktiga spelregler för båtklubbarna finns möjligheten för dessa att tillsammans 

med staden utarbeta strategier för att säkra ytterligare och alternativa intäkter för de ideella 

båtklubbarna. En sådan möjlighet är exempelvis att staden i samverkan med de ideella 

båtklubbarna undersöker förutsättningarna för att de relativt stora båtuppställningsplatserna 

som främst används vintertid under sommartid kan hyras ut för exempelvis pop-up barer, 

idrottsytor, caféer och annat.  

 

Majoritetens förslag om en dubblering av avgifterna redan till sommaren 2018 är ett hårt slag 

mot det ideella båtlivet i Stockholm, och alternativa lösningar bör undersökas och presenteras 

för nämnden.  

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de tre av (M), (L), (KD) framlagda förslagen om återremiss mot 

förvaltningens förslag och finner att idrottsnämnden vill besluta idag om detta ärende. 

 

Han yrkar därefter om bifall till förvaltningens förslag till beslut och finner majoritet för 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Reservation 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet 

till förmån för sina egna förslag till beslut. 
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§ 133 

För ett tryggare och säkrare Stockholm, Stockholms stads 
trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021 - Svar på remiss från 
kommunstyrelsen                                      
Dnr 01.06/935/2017 

 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat förslag ”För ett tryggare och säkrare Stockholm, Stockholms 

stads trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021” till stadens alla nämnder och bolag samt 

Storstockholms brandförsvar. Idrottsförvaltningen ser positivt på föreliggande program. 

Programmet är lättöverskådligt med övergripande mål- och fokusområden. I programmet står 

det förebyggande arbetet i fokus då det skapar hållbarhet över tid.  

 

Ett naturligt samverkans forum för det förebyggande trygghetsarbetet är i samband med 

stadsdelsförvaltningarnas lokala utvecklingsprogram. För att få fler stockholmare fysiskt 

aktiva är trygga och säkra idrottsmiljöer en viktig del och det är viktigt att stadens olika 

funktioner samarbetar för att tillsammans åstadkomma detta.  

Det är av vikt att även idrottsförvaltningens lokala verksamheter och anläggningar beaktas i 

de lokala samverkansavtalen mellan polismyndigheten och stadsdelsförvaltningar.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis  

2. Därutöver anförs: 

 

Kraftfulla insatser krävs för att en stad av Stockholms storlek ska upplevas som en trygg och 

säker stad för alla som bor och vistas här. Stockholms stad har ett stort behov av och en 

förpliktigande skyldighet att värna sina invånare och besökare och att direkt eller indirekt göra 

det yttersta för att minimera stadens sårbarhet. I Stockholm går många olika intressen samman 

på nationell, regional och lokal nivå vilket ställer höga krav på styrning, samordning och 

samverkan vid oönskade händelser, både inom staden och med berörda aktörer på samtliga 

nivåer. Det gäller att risker och sårbarheter noga analyseras i syfte att bedriva insatser som är 
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förebyggande samt ha bearbetade strukturer för att vidta direkta och konkreta säkerhets- och 

trygghetsåtgärder då oönskade och oväntade händelser inträffar.  

Därför är Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram ett mycket viktigt styrdokument 

som bygger vidare på nuvarande trygghets- och säkerhetsprogram för Stockholms stad 2013-

2016. 

 

Mycket har dock hänt i staden vad gäller trygghet och säkerhet sedan det nuvarande 

programmet antogs 2013. Fredagen den 7 april drabbades Stockholm av ett fruktansvärt 

terrordåd där fem personer miste livet och flera skadades. Resultat från Stockholm stads 

trygghetsmätning 2017 visar att otryggheten bland stockholmarna växer inom i stort sett 

alla områden. Särskilt i vissa stadsdelar ökar otryggheten, främst i Järvaområdet. Var 

fjärde person är orolig för att gå ut sent i området eller avstår helt från att gå ut ensam 

på kvällarna i Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista. Oron för att utsättas för våld eller 

överfall i den offentliga miljön ökar över hela staden. Brottsligheten har förändrats snabbt 

under de senaste åren. Stockholm och Sverige sticker allt mer ut i statistiken vad gäller 

skjutningar och våldsbrott. Det är ett underkännande av politiken som förs av den sittande 

socialdemokratiskt ledda majoriteten som inte tagit stockholmarnas otrygghet på allvar. Det är 

djupt otillfredsställande att Stockholms stad i dag har ett politiskt styre som inte förmår att 

agera utan bara klarar av att reagera när det väl är för sent. 

 

Bland det viktigaste som kan göras är att tillskapa ett förstärkt och fördjupat samarbete mellan 

samhällets olika aktörer. Det kan röra sig om samordnade insatser mellan polis, staden i stort, 

arbetsförmedling, socialtjänst, civilsamhället, skola, kriminalvård och andra aktörer. Grunden 

är att staden själv är en viktig aktör. Samordnade kommunala insatser är en förutsättning för 

fungerande förebyggande åtgärder.  

 

Vi kommer aldrig att acceptera att människor i delar av Stockholm får sin frihet begränsad på 

grund av otrygghet. Vi vill till 2025 halvera den upplevda otryggheten i de stadsdelar där 

otryggheten är som störst. På otrygga platser där statens polisåtaganden inte räcker till vill vi 

genom fler kommunala ordningsvakter med utökade befogenheter och fler trygghetskameror 

återställa tryggheten.  

 

Vi vill  inrätta en central trygghetsjour dit lokala handlare och boende kan vända sig dygnet 

runt för att tillfälligt öka närvaron av lokala ordningsvakter. Vi vill utveckla stadens 

trygghetsskapande arbete och i samverkan med civilsamhället, företag och övriga aktörer 

genomföra lokal platssamverkan för att utveckla attraktiva och trygga stadsdelar i hela 

Stockholm. Vi vill också att staden ska vara pådrivande gentemot statsmakterna för att stärka 

rättsstatens närvaro med polis, åklagare, domstolar och socialtjänst. Nolltolerans mot klotter, 

skadegörelse och nedskräpning ska gälla.  

 

Det finns delar i trygghets- och säkerhetsprogrammet som behöver förtydligas eller utvecklas 

för att det ska vara ett väl fungerande styrande verktyg i det förebyggande trygghets- och 

säkerhetsarbetet. Det gäller framför allt uppföljningen av analyser, åtgärder och resultat. Men 

även andra delar. 

 

Funktionen informationssäkerhetssamordnare för nämnder och bolag finns med i nuvarande 

trygghets- och säkerhetsprogram för Stockholms stad 2013-2016  men inte med i det 

föreslagna trygghets- och säkerhetsprogrammet vilket är en brist. 

Relationen mellan fackförvaltningar och stadsdelsförvaltningar behöver tydliggöras 

ytterligare i delar av programmet.  
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I fokusområde olycksförebyggande föreslås stadsdelsnämnderna få i uppdrag att ansvara för 

samordning inom det geografiska stadsdelsområdet. Motsvarande förtydligande saknas inom 

fokusområdet som handlar om brottsförebyggande arbete och krisberedskap. 

 

Programmet lyfter fram ett antal risk- och lägesbildrapporter som ska rapporteras av 

nämnderna till tertialrapport två. Det är inte helt tydligt i programmet hur dessa tre 

lägesbildsrapporteringar sammanfaller eller skiljer sig åt. Ett förtydligande kring utformning, 

rapporteringsformer och gränssnitt mellan samtliga lägesbilderna vore önskvärt. 

Hot, våld och försök till otillåten påverkan mot offentligt anställda är ett växande problem, 

och staden är inte förskonad från detta. Stadens anställda har rätt till en säker och trygg 

arbetsmiljö när de utför sitt arbete i stockholmarnas tjänst. Den personal som blir utsatt har 

rätt till stöd. 

 

De konkreta aktiviteter som programmet föreslår är av övergripande förebyggande och 

uppföljande karaktär, såsom riskanalys, utbildningsinsatser och incidentrapportering. De bör 

kompletteras med krav på att särskilt utsatta nämnder eller verksamhetsområden har 

fördjupade handlingsplaner för att stötta personal som utsätts för hot och våld. 

Vi lever i en tid där spridning av falsk information sätter offentliga aktörers 

kommunikationsarbete under starkt tryck. I synnerhet i samband med särskilda händelser 

finns det makter och aktörer som kan ha ett intresse av att sprida en felaktig bild av vad som 

händer i staden. Därför borde en förstärkt förmåga till omvärldsbevakning och 

kriskommunikation ta en större plats i arbetet med att bygga motståndskraft och 

civilförsvarsförmåga.  

 

Ett säkert och tryggt Stockholm handlar om att skapa en sammanhängande stad. Allt för 

många bor idag i sina lokala områden utan att besöka eller röra sig utanför den egna 

stadsdelen. Genom att bygga ihop och förtäta i ytterstaden skapas en sammanhängande stad. 

En större blandning av boendeformer där fler bostadsrätter byggs i hyresrättstäta stadsdelar är 

avgörande för att utanförskapsområdena ska växa socialt och ekonomiskt. 

För att skapa levande och trygga stadsdelar i hela Stockholm måste staden arbeta lokalt med 

handlare och boende så att det finns förtroende och framtidstro i områden som är brottsutsatta 

och upplevs som mycket otrygga.  

 

Att skapa levande stadsdelar över hela staden med lokala handlare och en känsla av 

samhörighet och stolthet. Allt för många lokala handlare och butiker stänger, eller begränsar, 

idag sina öppettider i centrum så som i Husby, Rinkeby och Tensta. De lokala butiksägarna 

ger upp. Kriminalitet och företagsklimat behandlas ofta som två separata frågor. Men 

vetenskapliga studier har pekat på att kriminalitet är en av de faktorer som tydligt påverkar 

företagandets förutsättningar. Här måste Stockholms stad ta ett krafttag och en tydlig vision 

för ökad trygghet, inte minst i ytterstaden och Järvaområdet. Alliansen vill därför se en tydlig 

handlingsplan från Stockholms stad med konkreta insatser och åtagande för att trygga lokala 

handlares situation, men också skapa förutsättningar för dem att fortsätta etablera sig och 

verka i lokala centrum. 

 

Vi vill utveckla Stockholm till att bli en trygg och säker stad där människor ska kunna röra sig 

ute och inte begränsas av att de inte upplever sig säkra. Därför har det varit en olycklig höst 

där vi fick se hur den eskalerande otryggheten även drabbar idrotten.  
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Barn och ungdomar i Stockholm ska kunna vara aktiva inom idrotten utan att riskera att 

utsättas för någon form av våld, hot eller kränkande behandling som avskärmar och hindrar 

dem att utöva sitt idrottsintresse och sin sport. Tidigare i höstas rapporterade flera lokalmedier 

om att om bråk, stök och stenkastning på Spånga IP.  

 

Flera idrottsklubbar runt Järvafältet i Stockholm upplever att det är stökigt runt idrottsplatser 

och hallar.  Tidigare har även flera simhallar i Stockholm rapporterat om fall av sexuella 

ofredanden bland badgästerna. Stadens arbete mot otrygga idrottsmiljöer kan bli bättre alla 

gånger och tryggheten måste även omfatta tryggheten för alla idrottsutövare i staden. 

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas,  Liberalernas och 

Kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet 

till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 134 

Fotbollsplaner i innerstaden 
Dnr 02.06.01.06/928/2017 

 

BESLUT 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till  

förvaltningens tjänsteutlåtande.  
 

Ärendet 

 
En gemensam skrivelse har inkommit till idrottsnämnden från Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 

Fava (L) samt Mikael Valier (KD) med en uppmaning att idrottsförvaltningen ska göra en 

revision och inventering av tillgången till fotbollsplaner i innerstaden. Skrivelsen berör även 

frågor om utveckling av skolgårdar för idrottsändamål.  

 

Idrottsförvaltningen bekräftar  att  tillgången  på  fotbollsplaner  i innerstaden är låg, särskilt 

på Norrmalm. Idrottsförvaltningen redovisar även tillgången på fotbollsplaner i innerstaden 

samt de utvecklingsplaner som finns för de fyra stadsdelsområdena i innerstaden avseende 

fotbollsplaner och utveckling av skolgårdar för idrottsändamål. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

 

Tillgången till fotbollsplaner på Norrmalm är låg. Det saknas helt 11-spelsplaner. Sedan ett 

och ett halvt år har föreningen KFUM drivit projektet att få bygga och driva en större 

multianläggning med flertalet idrottshallar samt  fotbollsplan på taket på tomten intill Wenner-

Gren Center. Staden behöver  markanvisa och planlägga för idrottsändamål i på Norrmalm då 

det är brist på bollplaner och idrottshallar. KFUM:s förslag är mycket intressant, det kan 

också gälla någon annan extern aktör, men den socialdemokratiskt ledda majoriteten 

behandlar detta styvmoderligt. Vårt mål är att ingen idrottsintresserad ungdom i staden ska 

känna sig förfördelad och avskärmad från förutsättningar att utöva sin sport.  Det är uppenbart 

att det behöver göras med arbetet att säkra idrottsytor på Norrmalm och frågan blir då varför 

den socialdemokratiskt ledda majoriteten försenar och motarbetar KFUM:s planer på 

Norrmalm vilken inkluderar just en fotbollsplan. 

 

 

§ 135 

Svar på skrivelse om att hitta en alternativ placering för planerad 
skola på Bromstens IP 
Dnr 03.01/927/2017 

 

BESLUT 
 
Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

 

Ärendet 
Bo Sundin m.fl. (M) och Mikael Valier (KD) har i en skrivelse, daterad 2017-09-19, ställt 

frågan till idrottsförvaltningen om alternativ placering för den planerade skolan på Bromstens 

IP.  
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När staden växer och förtätning och utbyggnad skapar konkurrens om marken är det viktigt 

att bevara eller ersätta befintliga ytor för idrottsändamål samt tillskapa nya. I skrivelsen 

efterfrågas förvaltningens inställning till ett skolprojekt på idrottsplatsen samt vilka direktiv 

som givits från den socialdemokratiskt ledda majoriteten.  

 

Förvaltningen ansvarar inte för placeringen av skolan men har tillsammans med idrottsroteln 

påtalat att om en skola med idrottshall och ett dagvattenmagasin anläggs på idrottsplatsen ska 

idrottsnämnden ersättas med en 11-spelsplan och en 7-spelsplan med konstgräs ovanpå tänkt 

dagvattenmagasin samt med konstgräs på nuvarande grusplan på Solhems BP.  

 

Dessutom ska befintliga funktioner som parkeringsplats, omklädningsbyggnad och rakbanor 

för friidrott ersättas och inrymmas på Bromstens idrottsplats. Den idrottshall som SISAB 

behöver bygga till den nya skolan ska dessutom byggas som en fullstor idrottshall för att 

möjliggöra för föreningsverksamhet efter skoltid. Stadsbyggnadskontoret håller på att utreda 

om det finns andra alternativ till placering av skolan än Bromstens IP.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande:  

 

Konstgräset på Bromstens IP var länge en efterlängtad satsning. Men när Socialdemokraterna 

i somras gick fram med en ny plan för området visade det sig att en skola skulle byggas på 

den populära fotbollsplanen. Detta trots att fotbollsplanen kostat 12 miljoner och att det bara 

var tre år sedan den invigdes.  Förutom att Socialdemokraterna inte vill värna om stadens 

idrottsytor så visar det också att det saknar respekt för skattebetalarnas medel. Vi moderater 

reagerade direkt när vi fick den nya informationen. Vi krävde då att Socialdemokraterna 

skulle hitta en ny placering för den skola som är tänkt att ersätta fotbollsplanen.  

 

Efter påtryckningarna verkar nu Socialdemokraterna backa en aning, det är bra. Men det nya 

förslaget som nu är ute för granskning innehåller fortfarande möjlighet till en skola på platsen.  

Det råder redan idag underskott på fotbollsplaner. Enligt Svenska Fotbollsförbundet skulle 

Stockholms stad behöva bygga 50 fotbollsplaner. Att riva väl använda och populära 

idrottsplatser är ett steg i fel riktning. Speciellt då idrottsplatser är en bristvara i hela 

Stockholm. Moderaterna vill öka möjligheten till idrott och fritid över hela staden, då krävs 

fler idrottsytor, inte färre. 

 

Vi vill att Socialdemokraterna lovar att Bromstens IP kommer att vara kvar utan det löftet så 

kvarstår hotet om en rivning. Bromstens IP behövs. 
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§ 136 

Temporärt tält för innespel på Spånga IP - Svar på skrivelse från 
Daniele Fava (L), Bo Sundin m.fl. (M) och Mikael Valier (KD)                                       
Dnr 03.01/929/2017. 

 
BESLUT 
 
Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet 
Det har rapporterats om ordningsstörningar på Spånga IP. Daniele Fava (L), Bo Sundin m.fl. 

(M) och Mikael Valier (KD) har i en skrivelse, daterad 2017-09-19, ställt frågan till 

idrottsförvaltningen om möjligheten att uppföra ett temporärt tält på Spånga IP under vintertid 

för att erbjuda fler unga på Järvafältet idrott under ordnade former. I svaret presenteras 

möjliga bollplaner för ett tält, uppskattad kostnad, fördelar och nackdelar samt förvaltningens 

förslag.  

 

Fördelen med ett tält är att det ger bättre förutsättningar att bedriva verksamhet året om. Men 

det är en kostsam investering med stora framtida driftkostnader och risk för skadegörelse. 

Sammantaget överväger nackdelarna de fördelar som finns och förvaltningen föreslår att 

nämnden istället satsar på de anläggningar som presenteras i den långsiktiga 

investeringsplanen.   

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till (M), (L) (KD) förslag till beslut enligt följande: 

 

idrottsförvaltningen utreder möjligheterna att upprätta ett inomhustält på Spånga IP 

därutöver anföra 

Vi tackar för förvaltningens svar och redovisning av möjligheterna att upprätta ett inomhustält 

på Spånga IP. Av svaret att döma verkar det inte finnas något hinder för att ett inomhustält 

ställs upp över någon av fotbollsplanerna. Att skapa ett idrottstält bidrar till att dra upp 

rågången kring vem som har rätt att vara var på Spånga IP och kan också bidra till att man är 

mer skyddad under tiden man spelar. Men det är framförallt ett sätt att möjliggöra innespel på 

vintern vilket är bra för föreningslivet och ungdomars möjlighet till en aktiv fritid. 

Förvaltningens farhåga om att det eventuellt kan bli stökigt på kvällen överväger inte 

fördelarna med ett inomhustält. Om så skulle bli fallet får det hanteras exempelvis genom att 

man ser över öppettiderna.  

Vi föreslår därför att förvaltningen påbörjar en utredning över möjligheterna att upprätta ett 

inomhustält på Spånga IP, förslagsvis på 11-mannakonstgräsplanen.  
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Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas,  Liberalernas och 

Kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet 

till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

§ 137 

Förslag på tider för Idrottsnämndens sammanträden 2018 
Dnr 01.03/1008/2017 

 

 
BESLUT 
 

Nämndens sammanträdesdatum för 2018 godkänns enligt redovisat förslag. 

 

 

Ärendet 
Redovisat förslag till sammanträdesdatum utgår från stadsledningskontorets tidsplan för 

nämndernas arbete med bokslut och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget, 

budgetunderlag samt verksamhetsplan. Förvaltningen har även sökt eftersträva 

samstämmighet med fastighetsnämndens datum. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 138 

Fyllnadsval till idrottsnämndens råd för funktionshinderfrågor                                       
Dnr 01.03/1064/2017 

 
BESLUT 
 

 

Charlotte Eneqvist Brandin, hemmaförening DHR – Delaktighet, Handlingskraft, 

Rörelsefrihet – Stockholm väljs som ledamot i idrottsnämndens och Stockholm Globe 

Arena Fastigheter AB:s gemensamma råd för funktionshinderfrågor under pågående period 

2015. Hon ersätter Susanne Qwist som avgick från rådet vid årsskiftet 2016-2017. 

 

Ärendet 
Nomineringen kommer från HSO Stockholms stad. 

HSO står för Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Stockholms stad  31 föreningar i 

samverkan. 

HSO Stockholms stad samordnar nomineringarna till stadsdelsnämndernas, facknämndernas 

och bolagens råd för funktionshinderfrågor i samverkan med funktionshindersföreningar inom 

och utanför HSO. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 139 

Upphandling av ramavtal för bottensugar  
Dnr 02.04.02/1038/2017. 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla ramavtal för bottensugar i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagen leverantör/leverantörer samt besluta i 

övriga frågor som rör upphandlingen och eventuellt tecknat avtal. 

 

 

Ärendet 

 
Idrottsförvaltningen avser att upphandla ett nytt ramavtal för bottensugar. Idrottsförvaltningen 

föreslår att idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra upphandlingen i 

enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 140 

Upphandling av ramavtal för elektroniska nyckelskåp                                      
Dnr 02.04.02/992/2017 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden uppdrar till idrottsförvaltningen att upphandla ramavtal för 

elektroniska nyckelskåp i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagen leverantör samt besluta i övriga frågor 

som rör avtalen.  

 

 

Ärendet 

 
För att säkerställa att endast utsedda personer inom verksamheten och kunder ska ha tillgång 

till de nycklar som de har behörighet till, planeras det att installeras elektroniska nyckelskåp i 

sju sim- och idrottshallar. Skåpen ska säkerställa en säker nyckelhantering och spårbarhet 

avseende vem som har haft en viss nyckel vid en viss tidpunkt. 

 

För detta ändamål avser förvaltningen att upphandla leverans, installation, service och support 

för elektroniska nyckelskåp. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sida 20 av 23 

 

§ 141 

Upphandling av ramavtal för idrottsmateriel 
Dnr 02.04.02/1037/2017 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla ramavtal för idrottsmaterial 

i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagen leverantör/leverantörer samt besluta i 

övriga frågor som rör upphandlingen och eventuellt tecknat avtal. 

 

 
 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden genom dess idrottsförvaltning ansvarar för verksamhetsdriften i stadens 

idrottsanläggningar. I idrottsförvaltningens utbud av verksamhetslokaler ingår även 

gymnastiksalar. För att tillgodose att idrottsförvaltningens anläggningar är utrustade med det 

idrottsmateriel som verksamheterna behöver, direktupphandlar förvaltningen för tillfället allt 

idrottsmateriel.  
 

För att underlätta för idrottsförvaltningens verksamheter att beställa idrottsmateriel och för att 

idrottsförvaltningen ska följa LOU behöver ett ramavtal för idrottsmateriel tecknas.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 142 

Upphandling av evenemangsgolv 
Dnr 02.04.02-1101-2017 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla evenemangsgolv i enlighet 

med förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagen leverantör samt besluta i övriga frågor 

som rör upphandlingen och eventuellt tecknat avtal. 

 

Ärendet 
Evenemangsgolvet som främst används vid evenemang på Stadion är slitet och behöver 

ersättas med ett nytt golv.  

Idrottsförvaltningen avser att upphandla ett nytt evenemangsgolv till Stadion. 

Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra 

upphandlingen i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Alexander Lindholm (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 143 

Information och övriga frågor 
 
 

A. Skrivelse om att lägga hybridgräs på Stockholms stadion 

 

 Idrottsnämnden 171121 

 

Daniele Fava m.fl. (L) 

Bo Sundin m.fl. (M) 

Mikael Valier (KD) 

Matthias Mellgren (C)  

 

BESLUT 

 
Idrottsnämnden beslutar att lämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 

 

Idrottsnämnden 171121 

 

Skrivelse om att lägga hybridgräs på Stockholms stadion 

 

Det är brist på idrottsytor i Stockholm, och alldeles särskilt i stenstaden. Det slår mot 

breddidrotten, det är lång kö för att få börja spela till exempel fotboll, och klubbarna slåss om 

de ytor som finns. Då borde vi se till att bättre använda de anläggningar vi har. 

Eftersom det i dagsläget är naturgräs på stadion kan fotbollen inte vara där särskilt många 

timmar i veckan då det skulle på sikt förstöra gräset. Samtidigt kan friidrotten inte vara på 

konstgräs då det inte håller för deras kastgrenar.  

Liberalerna vill utreda huruvida man kan byta ut naturgräset mot hybridgräs – en matta där 

naturgräset förstärks av konstgräs. 

Hybridgräs är ett lovande material, med lägre miljöpåverkan än konstgräs, och med större 

slitstarkhet och med bättre spelaregenskaper över året än naturgräs. Vi hoppas att en 

hybridgräsbeläggning ska kunna göra att både fotbollen och friidrotten kan använda Stadion 

och på så vis öka tillgången till bra idrottsytor för barn- och ungdomsidrotten. 

Med anledning av ovanstående vill jag fråga förvaltningen: 

 

Hur ställer sig idrottsförvaltningen till att utreda hybridgräs på Stockholm stadion 

 

 

Daniele Fava (L) samt M, KD samt (C)   
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§ 143 

Information och övriga frågor 
 
 

B. Daniele Fava (L) önskar svar från förvaltningen rörande varför vattengymnastik på 

djupt vatten tagits bort av säkerhetsskäl på Eriksdalsbadet.  

 

Avdelningschef Robert Sköld lovar att återkomma med ett svar på frågan. 

 

C. Daniele Fava (L) frågar förvaltningen om man kan lägga en annan typ av granulat på 

Norra Real än det som lagts på Gärdesskolan? 

 

Förvaltningschef Marina Högland svarar: I detta har idrottsförvaltningen ett samarbete med 

SISAB, förvaltningen har informerat SISAB om de synpunkter som finns på granulatet som 

lagts på Gärdesskolan, men SISAB har ändock valt att gå vidare med samma typ av granulat 

som redan lagts på Gärdesskolan även på Norra Real.  

 

 

Då inga övriga frågor fanns avslutade ordföranden sammanträdet kl. 18:11.   

 


